
PROTOKÓŁ NR XXXIV/2016 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 7 lipca 2016 r.  

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14.00. 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu) 

2) Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3) Wiceprezydent Miasta – Marzena Dębniak 

4) Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 

5) Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6) Asystentka Posła Andrzeja Kryja – Sylwia Kula  

7) Asystentka Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

– Pana Grigora Szaginiana – Wioletta Rogala – Mazur 

           

Nieobecni radni: Kamil Długosz, Mariusz Łata. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Zanim przejdziemy do porządku 

obrad, chciałabym oddać głos Panu Prezydentowi. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Chciałbym rozpocząć w nietypowy sposób, tak 

wakacyjnie i chciałbym skierować swoje słowa do wyjątkowej osoby. Mówię 

tutaj w imieniu mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego, w imieniu 

przedstawicieli firm, środowiska biznesu i pacjentów. Pani Doktor Irena 

Kowalczyk – Kwiecień! Zapraszam!  

Pani Doktor! Te róże, ich ilość, symbolizują lata pracy przepracowane  

w jednostce, gdzie pracowała Pani na rzecz naszej lokalnej społeczności. 

Wyrażam żal i ubolewanie, że zakończyła Pani tę pracę, bo Pani związana była 

ze środowiskiem PCPR-u od samego początku, od samego istnienia. I stąd niech 

ten symboliczny bukiet róż będzie wyrazem podziękowań od mieszkańców na 

Pani ręce! Bardzo serdecznie dziękuję! (oklaski) 

 

 

 

 

 



2 
 

Ad I/Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowni Państwo Radni!  

W materiałach na sesję otrzymaliście Państwo porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Czy Państwo Radni mają do zaproponowanego porządku obrad? Nie widzę.  

W takim razie przechodzimy do jego realizacji. 

 

Radni Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego obradowali według 

zaproponowanego porządku obrad: 

 

II. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

17 czerwca 2016 r.  

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) określenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% 

alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży na terenie Ostrowca Świętokrzyskiego, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2016 r., 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2016 – 2023, 

4) uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”, 

5) ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  

na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów,  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

6) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

7) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości położonej  

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

8) zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych  

dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Miejskich  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

 

IV. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. 

V. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w okresie od 7 czerwca do 29 czerwca 2016 r.  

VI. Sprawy różne.  
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Ad II/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 17 czerwca 2016 r.: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Protokół – jak zwykle – 

otrzymaliśmy drogą mailową lub też można było się z nim zapoznać w biurze 

Rady Miasta. Czy Państwo Radni mają uwagi do protokołu z sesji? Też nie 

widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania, do przyjęcia protokołu  

z sesji z dnia 17 czerwca 2016 r. – kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że protokół z dnia 17 czerwca 2016 r. 

przyjęliśmy jednogłośnie. 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z Sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 17 czerwca 2016 r.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny punkt naszej dzisiejszej 

sesji to jest podjęcie uchwał w sprawach. 

 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Jako pierwszy – projekt 

uchwały dotyczący określenia liczby punktów sprzedaży napojów 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży na terenie 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę o zabranie głosu przez 

Wiceprzewodniczącą Komisji Samorządowej – koleżankę Urszulę Ubę. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I proszę Przewodniczącą Komisji 

ds. Rodziny – Martę Woźnicką – Kuzdak o zabranie głosu. 

Przewodnicząca Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Marcina Marca o zabranie 

głosu. 

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Wysoka Rado! Ja mam takie pytanie do tej uchwały. Chodzi mi mianowicie  

o – jak gdyby – bo uzasadnienie nie precyzuje tego, jakie są albo jakie będą 

zasady i kryteria, które będą obowiązywać przy tym ograniczeniu. I tutaj  

na przykład pojawia się pytanie, czy rady osiedlowe, które kiedyś miały takie 

kompetencje w zakresie opiniowania funkcjonowania takich punktów, czy mogą 

przynajmniej w tym przypadku zgłaszać jakieś opinie albo prośby, aby dane 
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punkty na ich osiedlach przestały funkcjonować ze względu na wycofanie tych 

koncesji. No bo ograniczenie jest dosyć spore, poza miejscem sprzedaży jest  

z 200 do 140, a w miejscu z 80 do 40 – to ograniczenie jest dość wysokie. Więc 

chciałbym wiedzieć, jakie będą zasady i kryteria tego ograniczenia tego dostępu. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać w tym punkcie głos? Nie widzę. W takim proszę  

o odpowiedź Pana Prezydenta.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Generalnie problem alkoholu jest dużym problemem 

w mieście Ostrowcu Świętokrzyskim, stąd taka inicjatywa. Inicjatywa, która 

wpisuje się w prośby mieszkańców, w prośby mam, które chcą z dziećmi 

wypoczywać w bezpieczny sposób na placach zabaw, chcą korzystać z naszych 

ulic, naszych chodników w sposób bezpieczny i nie chcą być zaczepiane. Takie 

ograniczenia w Ostrowcu w tym zakresie powinny być. Ale myślę, że 

szczegółowych informacji w kuluarach udzieli Panu Naczelnik Łukasz 

Witkowski, bo to jak gdyby bezpośrednio on prowadzi. Może być taka formuła? 

Ok. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM –  I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy są jeszcze pytania 

do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały wspomnianej przed chwilą przeze mnie. Kto jest za 

przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia liczby punktów 

sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży 

na terenie Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/76 /2016 – załącznik nr 2 do protokołu.  

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały, to jest  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2016 r. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji – Włodzimierza Steca o opinię 

komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2016 r.  
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– kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2016 r. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/77/2016 – załącznik nr 3 do protokołu.  

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały to jest 

zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2016 – 2023. Na komisjach Państwo Radni 

dostaliście nowy załącznik nr 1 do projektu uchwały tak, że jeśli będziemy 

głosować, to oczywiście z nowym załącznikiem. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o opinię 

komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy również 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2016 – 2023. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/78/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”. I tutaj są takie małe 

autopoprawki, które otrzymaliście Państwo przed sesją, zmiany do tego 

regulaminy. Dotyczy to § 34 ust. 2 oraz § 40. I prawidłowa treść § 34 ust. 2 

powinna brzmieć: „Zakazy określone w ust. 1 nie mają zastosowania  

do utrzymania zwierząt gospodarskich”, natomiast § 40 – prawidłowa treść: 

„Traci moc uchwały Nr XXXII/140/2012 Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 7 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski” 

(autopoprawki – załącznik nr 5 do protokołu). 

Projekt tej uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję 

Budżetu oraz Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Samorządowej o opinię Komisji. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu – Włodzimierza Steca o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – radnego Kamila Stelmasika. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały dotyczącej uchwalenia 

„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski” – oczywiście ze wspomnianymi autopoprawkami. Kto jest za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/79/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały – też 

są autopoprawki do tego projektu (załącznik nr 5 do protokołu) – dotyczą one  

§ 10, który powinien uzyskać brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 

14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Świętokrzyskiego” – a projekt uchwały dotyczy ustalenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy i zagospodarowania tych opadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, 

Komisję Budżetu oraz Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. I proszę kolejno  

o opinię komisji. Proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Samorządowej  

o zabranie głosu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej ustalenia szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – kto jest za 

przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/80/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. I też jest autopoprawka, która dotyczy podstawy 

prawnej – dosłownie brakuje tam słowa „dnia” w tej podstawie prawnej, zresztą 

macie to Państwo przed sobą (autopoprawka – załącznik nr 5 do protokołu). 

Projekt uchwały był również opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję 

Budżetu i Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę kolejno Państwa  

o zabieranie głosu i o opinię komisji. Komisja Samorządowa? 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Komisja Budżetu? 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Komisja Strategii  

i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Jeśli nie, to przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącej terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi – kto jest za przyjęciem projektu tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Nie widzę. W takim razie 

stwierdzam, że projekt uchwały, uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  terminu, częstotliwości  

i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/81/2016 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości położonej  

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

Na posiedzenia komisji dostaliśmy wersję papierową, ale również jest  

do wglądu – kto z Państwa jest chętny – wersja elektroniczna, to jest załącznik 

nr 1. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Samorządowej, Komisji 

Budżetu i Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę też kolejno 

przewodniczących o opinię komisji. Wiceprzewodnicząca Komisji 

Samorządowej – proszę.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządowej – U. Uba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Komisja Budżetu – 

Włodzimierz Stec. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I Komisja Strategii i Rozwoju 

Miasta – Kamil Stelmasik, proszę. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Proszę, Pan Andrzej Pałka.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki i Koledzy Radni! Panie 

Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Szanowni Goście! Co prawda, po kolei 

głosujemy uchwały związane z gospodarką śmieciową i w tym miejscu myślę, 

że warto się zapytać, czy 60 dcm – jakie założono – że produkujemy odpadów 

na osobę – nie jest to za wiele? To jedno. Bo jeżeli połączymy i te segregowane,  

i niesegregowane – może bym  się tu zgodził. Natomiast do segregowanych się 

odniosę – to są, to już jest odpad, który jest surowcem wtórnym i z tego – 
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załóżmy – firma, która odbiera odpady, no też ma z tego jakiś pożytek. Czy by 

nie popracować docelowo – bo wiemy, że na 2 miesiące ten okres jest – że część 

– jak to się mówi – gospodarczym sposobem nawet próbować odbierać, jako 

działanie nasze, gminy. Myślę, że wiele złotych by się zaoszczędziło w naszym, 

mamy przecież wysypisko na miejscu, mamy tam całą linię do sortowania, żeby 

to pomogło – to jest moje zapytanie, uwaga. A czy te 60 nie może, dla przykładu 

podaję – 50, a gdzieś bym mógł się zapytać, dlaczego nie 80? I to są takie 

zapytania, które myślę, warto wziąć pod uwagę, bo odbiór niesegregowanych 

jest – widzimy – dwa razy w miesiącu. Natomiast, a tych jest najmniej, patrzę 

nawet po własnym gospodarowaniu, co ja z tym robię, prawda. Jak najbardziej 

staram się to uczciwie czynić tak, jak jest to w zaleceniach. Natomiast 

niesegregowanych, segregowanych przepraszam, na pewno jest więcej, ale 

powtarzam: z tego są pożytki, kiedy surowiec wtórny oddajemy do przerobu,  

z tego są złotówki, a dzisiejszy odbiorca ma jeszcze dodatek, mianowicie – 

dzierżawa pojemników, które my mamy u siebie. Bardzo bym prosił wziąć  

to pod uwagę, może w tym miejscu dobrze, że o to pytam, ponieważ deklaracja 

nam powie, ile mamy osób zadeklarowanych, ile będzie tworzonych odpadów, 

myślę, że z wysypiska „Janik” też usłyszymy, czy napływ jest takiej ilości ton, 

czy tam metrów sześciennych – jedno i drugie da się przeliczyć. Czy czasem 

gdzieś tutaj gmina nie wydaje za dużo? Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę radnego 

Dariusza Kaszubę o zabranie głosu. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Państwo! Jako zabierając głos na podobny temat,  

jak kolega radny Pałka, chciałem zapytać o specyfikację przetargową. Wiemy, 

że pierwszy przetarg nie udał się z powodów finansowych, jak to zwykle  

w przypadku przetargów bywa. Dlatego też moje pytanie idzie w kierunku 

sprecyzowania, czy nowa specyfikacja przetargowa, która jest przygotowywana 

pod kolejne rozstrzygnięcie, miejmy nadzieję – pomyślna i korzystna dla 

wszystkich mieszkańców gminy. Zawiera również kwestię właśnie 

wypożyczenia, czy też dzierżawy pojemników na śmieci, czy inne odpady – czy 

jest to w niej ujęte. Nie tylko do radnych naszego klubu, ale do wszystkich 

radnych docierają sygnały raczej niezadowolenia mieszkańców o wysokości 

opłaty za oddawane śmiecie segregowane i niesegregowane, do tego dochodzą 

koszta, o których wspomniał kolega radny Pałka. Dlatego też moje pytanie, czy 

w tym przetargu będzie ujęta sprawa pojemników. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Proszę w takim razie Pana 

Prezydenta.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Tak bardzo króciutko. 

Idziemy w kierunku obniżenia ceny, którą miasto płaci za wywóz śmieci, 

idziemy w kierunku zmniejszenia ceny, którą miasto ma płacić na kolejne lata 

za wywóz śmieci z Ostrowca Świętokrzyskiego. Już po pierwszym przetargu 
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możemy powiedzieć, że te ceny są niższe o 1.800 tys. zł niż ostatnie 3 lata. 

Specyfikacja jest niezmieniana, jest na takich samych zasadach, jak do tej pory. 

Natomiast szczegółowo, to może Pani Wiceprezydent Marzena Dębniak, która 

prowadzi sprawy gospodarki odpadami, odpowie. Natomiast co do radnego 

Pałki, to ja rozumiem, że Pana sugestia idzie w tę stronę, żeby w przyszłości 

pomyśleć, żeby samemu odbierać te śmieci – ale to myślę, że to będzie jeszcze 

duży czas do dyskusji, bo teraz jest już to w toku. Ale myślę, że na kolejne lata 

możemy się pochylić nad takim rozwiązaniem. Dziękuję bardzo.  

Pani Prezydent, bardzo proszę. 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 

Wczoraj na komisji ten temat był wywoływany i odpowiadając tutaj Panu 

Radnemu Pałce: różni ludzie wytwarzają te ilości śmieci niesegregowanych  

w zależności od sytuacji domowej. Tam, gdzie są małe dzieci, te pojemniki  

są bardziej wypełnione, mam tu na myśli pampersy, więc trudno powiedzieć,  

że my określoną ilość zakładamy, taka jest wielkość pojemnika. Kwestia to,  

co mówił pan prezydent, nowej jakiejś firmy, więc oczywiście wymaga to nowej 

instalacji, rozbudowy tutaj „Janika” i ewentualnie utworzenia, czy powierzenia 

– tego nie robi się w ciągu paru miesięcy. To po pierwsze. Więc to wymaga 

pewnego zachodu, pewnych zmian i oczywiście w przyszłości można taką 

ewentualność rozważyć.  

Przetarg jest powtórzony na identycznie takich samych zasadach z jednego 

powodu – walczymy tutaj o cenę. A cena już spadła, myślimy, że spadnie 

jeszcze więcej. Proszę zauważyć, że unieważnienie tego przetargu zaskutkowało 

ogłoszeniem tzw. szybkiego przetargu nieograniczonego, gdzie wpłynęła jedna 

oferta. My w tej chwili miesięcznie już płacimy ok. 60 tys. mniej niż za 

poprzednie miesiące. Więc mamy już tutaj 120 tysięcy przy tym  

2 – miesięcznym przetargu. Liczymy, że oferta będzie korzystniejsza, że będzie 

konkurencja.  

Proszę zauważyć, że do rejestru, który prowadzi Urząd Miasta, jest wpisanych 

12 firm, czyli teoretycznie 12 firm może złożyć taką ofertę. Złożyły firmy tylko 

dwie. Na przetarg 2 – miesięczny – czemu nie ma się czemu dziwić – złożyła 

firma jedna, dotychczas świadcząca takie usługi.  

Kwestia pojemników. Proszę Państwa! Ta uchwała, która straciła moc, a którą 

też Państwo dzisiaj głosowaliście, ona nie uległa zmianie i proszę zauważyć,  

że ona zawiera jakby dwie możliwości. Po pierwsze: mieszkaniec kupuje sobie 

pojemnik sam, ma ten pojemnik na własność i wówczas nie płaci żadnej 

dzierżawy. Druga: może go wydzierżawić od firmy. Złożenie do przetargu 

jeszcze wyposażenia przez miasto tych pojemników na pewno podniesie 

wartość przetargu. Trudno mi tu powiedzieć, o ile, bo tych pojemników jest 

kilkadziesiąt tysięcy. To po pierwsze. To będzie też skutkować podniesieniem 

opłaty śmieciowej. Nam w tej chwili się system nie bilansuje, przy takim 

założeniu on nie będzie się bilansował jeszcze bardziej. Tym bardziej,  

że spółdzielnie mieszkaniowe część pojemników mają swoje, na własność,  
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a część pojemników wydzierżawiają. Ja tak pragnę zauważyć, że nawet 

włożenie tych pojemników do przetargu, przy firmie, jeżeliby wygrała ta sama 

firma, to mamy te same pojemniki, gdzie już poszła jakaś dzierżawa, więc 

wówczas Państwo zapytalibyście się, po co te pojemniki do przetargu. Robimy 

wszystko – jeszcze raz powtarzam – na dotychczasowych zasadach. Tu już 

mamy oszczędności po tym pierwszym przetargu, liczymy, że przetarg na 3 lata 

okaże się jeszcze korzystniejszy. Natomiast rozwiązania, czy własna firma, czy 

w ogóle diametralnie zmieniamy gospodarkę śmieciową, przyjmujemy zupełnie 

inne rozwiązania – no tak, owszem, na jakiś okres przyszły.  

W przetargu zostały dosyć wysoko postawione tzw. wysoki odzysk, czyli tych 

odpadów niesegregowanych powinno sukcesywnie ubywać. Najlepiej  

to wszystko sprawdza się w domkach indywidualnych, w spółdzielniach jest 

różnie. W domkach segregacja idzie.  

Proszę także zauważyć, że w przyjętym regulaminie nie dopuszczamy segregacji 

jeszcze, no wymagającej jeszcze większych nakładów przez mieszkańców,  

bo może to być ten jeden pojemnik wspólny, gdzie firma, która wygrała 

przetarg, segreguje. Ale mogą to być worki, które kupują albo przyjmują 

mieszkańcy na szkło, na makulaturę, na papier – kiedyś takie worki 

przerabialiśmy parę lat temu. Więc takich możliwości jest dużo. Każde miasto 

zupełnie inaczej podchodzi. Niektóre miasta mają tylko przetarg na wywóz, 

większość ma na wywóz i zagospodarowanie. Duże miasta dzielą się na rejony. 

Mniejsze miasta – w zasadzie tej wielkości, co Ostrowiec – ogłaszają jeden 

przetarg na całość. Więc można mieć inny system, można przyjąć na przykład 

od wagi, gdzie płacimy, ale też to podnosi koszty przetargu, bo trzeba czipować 

pojemniki, trzeba zamontować wagi na samochodach, a to z kolei przełoży się 

na określone miliony w postępowaniu przetargowym. Takich możliwości jest 

dużo. Do tej pory, tak naprawdę, to poza jakimiś niewielkimi głosami  

na spotkaniach z mieszkańcami – a dobrze by było, gdyby te pojemniki były  

za darmo – no tak, ale w tym momencie, jak się tłumaczy, że opłata śmieciowa 

pójdzie w górę, no to już nie za bardzo jest zainteresowanie. Nieprawdą jest  

to, że niektóre samorządy sąsiednich miast dają wszystko za darmo, na przykład 

jeżeli są worki segregowane za darmo, to za pojemniki na odpady 

niesegregowane już się płaci. Niektóre samorządy dają owszem wszystko  

za darmo, śmiem twierdzić, że nasza stawka opłaty śmieciowej jest przy 

wielkości tych miast najniższa w kraju nawet. Wszystkie ościenne miasta  

tę stawkę mają wyższą.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze Państwo 

Radni chcieliby zabrać głos w tym temacie? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości położonej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
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elektronicznej – kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości położonej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/82/2016 – załącznik nr 9 do protokołu.  

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych 

dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. 

Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – 

Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Kto jest za przyjęciem 

projektu tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – 

Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

 

Patrz uchwała Nr XXXIV/83/2016 – załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Tym sposobem wyczerpaliśmy 

punkt III, przechodzimy do punktu IV porządku obrad – a mianowicie: 

„Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi”.  

 

Ad IV/Interpelacje i zapytania: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Prosiłabym Państwa Radnych  

o zgłaszanie się do…. Proszę jeszcze Pana Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Ja jeszcze zanim zacznę, chce powiedzieć 

Pani Prezydent dwa zdania i jeszcze ja bym uzupełnił. 
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Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 

Dwa istotne zdania, o których zapomniałam powiedzieć, proszę zauważyć,  

że do tej ilości śmieci my nie mamy żadnych ograniczeń. Mieszkaniec może 

wystawić 5 pojemników, a ponosi taką samą opłatę. Natomiast firma, która 

wywozi, ma obowiązek zabrać wszystko. To też w wielu samorządach nie ma 

takiej ilości. Na przykład są ograniczenia, że może mieć tylko ten jeden 

pojemnik, natomiast firma wywożąca ma zabrać wszystko, a to też w jakiś 

sposób przekłada się na cena. Druga istotna informacja, o czym też nie wszyscy 

wiedzą, zmieniły się na tyle przepisy prawa, że w tej chwili jest zwiększona 

częstotliwość w okresach letnich, podwójnie. To jest prawie przez 6 miesięcy  

z domków jednorodzinnych zamiast jednego wjazdu, zabrania pojemników  

ze śmieciami niesegregowanych, to jest dwa razy w miesiącu. Zresztą to już 

widać, bo czasami prawie te puste pojemniki muszą być zabierane, to nam 

narzuciła ustawa. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Panie 

Prezydencie! 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Chciałbym tutaj podzielić się z Państwem, osobami 

reprezentującymi naszych mieszkańców, dobrymi informacjami. Zacznę  

od tematu, na który też wielu z Państwa czekało, chciałbym powiedzieć,  

że mamy potwierdzone remont ul. Traugutta na odcinku od Ronda Solidarności 

do Ronda Republiki Ostrowieckiej. Przetarg jest ogłoszony i otwarcie nastąpi  

8 lipca, więc w przyszłym tygodniu, jutro przepraszam, bo dzisiaj siódmy jest. 

Jutro rozstrzygnięty przetarg i wykonawstwo do 15 października. To bardzo 

ważna informacja, bo pozwoli domknąć ten ciąg drogi wojewódzkiej do odcinka 

Generalnej Dyrekcji.  

Jak jestem przy Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, to chciałbym 

podziękować Panu Dyrektorowi Krzysztofowi Strzelczykowi, u którego byłem 

w ubiegłym tygodniu. Drodzy Państwo! Też mam dokument przed sobą, który 

pokazuje, że studium techniczno – ekononomiczno – środowiskowe, koncepcja 

programowa z wnioskami decyzji środowiskowych o uwarunkowaniach dla 

zadania „Budowa obwodnicy Ostrowca Świętokrzyskiego” ruszyło. Więc   

tzw. V odcinek ulicy Zagłoby niniejszym rozpoczyna się, te prace  

są kontynuowane i mam nadzieję, że niedługo mieszkańcy doczekają się, aby  

ta Zagłoby została wybudowana i ruch zmniejszy się na wiadukcie, zmniejszy 

się na ulicy Sandomierskiej, wyprowadzony zostanie tranzyt z miasta, więc  

to są bardzo pozytywne informacje drogowe. I w kolejnych dwóch tygodniach 

powinniśmy też być bardzo mile i pozytywnie zaskoczeni, mówię tutaj  

o naszych mieszkańcach, oczekujemy i tu wyrażam takie oczekiwanie dzisiaj,  

że dostaniemy pozytywną rekomendację i zostaną zatwierdzone nasze dwa 

wnioski o środki unijne na uzbrojenie terenów przemysłowych, które miasto 

kupiło, mówię o 20 ha przy ul. Bałtowskiej, ubiegamy się tam o kwotę ponad  

4 mln zł. I myślę, że też w najbliższych dniach dostaniemy informacje,  
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też w oczekiwaniu na nią co do Ostrowieckiego Browar Kultury. Ja myślę,  

że to jest najważniejsza rzecz, że ten największy projekt – ponad 21 mln zł – też 

doczeka się realizacji i myślę, że to są też bardzo ważne dla wszystkich nas 

informacje. Stąd chciałem podzielić się najpierw z Państwem, a Państwo – 

myślę, że – z naszymi mieszkańcami, o co serdecznie proszę. Dziękuję bardzo.  

I teraz czekam na interpelacje. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Bardzo proszę…. Sekundę,  

ja najpierw zapisuję koleżanko, spokojnie. Ja chcę Państwa na razie zapisać  

i dopiero. Przepraszam, czy Pan Radny Paweł Celebański zgłaszał się  

do zabrania głosu? To przeoczenie. W takim razie ja odczytam nazwiska, jeśli 

kogoś pominęłam z Państwa, to zaraz uzupełnimy listę: Urszula Uba, Marta 

Woźnicka – Kuzdak, Włodzimierz Stec, Włodzimierz Sajda, Andrzej Pałka, 

Jerzy Wrona, Małgorzata Krysa, Dariusz Kaszuba, Kutryba Kamil i Pietruszka 

Aron. Jeszcze Joanna Pikus. Czy jeszcze ktoś? Czyli w takim razie wszyscy 

zostali zanotowani i teraz proszę o zabranie głosu radną Urszulę Ubę.  

Radna U. Uba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowni Państwo! Państwo Radni. Pragnę gorąco podziękować Panu 

Prezydentowi. Chylę czoła – naprawdę – za doprowadzenie przychodni 

onkologicznej. Jest Pan – naprawdę, brak słów – jest Pan pierwszym 

włodarzem, którzy doprowadził do tego, że ludzie chorzy na raka, a w imieniu 

swoim i właśnie chorych na raka, dziękuję Panu z całego serca za to, że ta 

przychodnia powstała u nas w Ostrowcu. To jest ogrom drogi, ogrom czasu, 

którzy, ci chorzy właśnie potrzebują tego tutaj, u nas, w Ostrowcu i z tego 

miejsca bardzo, bardzo gorąco dziękuję, bardzo dziękuję. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Poproszę o zabranie 

głosu Radną Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka – Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo!  

1) W imieniu mieszkańców korzystających z punktów usługowo – handlowych, 

umieszczonych wzdłuż Alei 3 – go Maja, zwracam się z prośbą o zamontowanie 

w okolicy parkingu samochodowego przy Kinie „Etiuda”, miejsc parkingowych 

dla rowerów. W okresie wiosenno – letnim, dla wielu mieszkańców miasta, 

rowery to najczęstszy środek lokomocji i w coraz większej liczbie miejsc  

na ostrowieckich osiedlach te parkingi powstają, co cieszy rowerzystów. Jeszcze 

do ubiegłego roku, przy Kinie „Etiuda” był parking na 5 rowerów, który 

doskonale pełnił swoją funkcję. Został on zlikwidowany. Po jego likwidacji, 

efekt jest taki, że mieszkańcy mocują rowery do ławek wzdłuż Alei 3 – go Maja 

lub też do słupów oświetleniowych przy dużym parkingu obok Kina. Z kolei 

parking rowerowy, który istnieje w Parku, za fontanną, nie spełnia swojej roli, 

gdyż jest za bardzo oddalony i niewidoczny od strony chodnika wzdłuż Alei  

3 – go Maja. Najbliższy parking jest przy budynku Poczty, dla jej klientów lecz 

często w godzinach szczytu, nie ma wolnych miejsc. Być może, udało by się 
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przenieść parking na rowery z Parku, bliżej jego głównego wejścia od Alei  

3 – go Maja, aby mogli, zgodnie z założeniem, korzystać z niego mieszkańcy. 

2) I jeszcze mam jedno pytanie. Pragnę zapytać o przyczynę likwidacji 

miejskiego szaletu przy dużym parkingu na ul. Alei 3 – go Maja, gdyż – 

uwzględniając sygnały od mieszkańców – wiem, że takich miejsc  

w mieście po prostu brakuje, a szczególnie w okresie wakacyjnym, gdzie dużo 

osób przyjeżdża do Ostrowca. Sygnały o zapotrzebowaniu na toalety publiczne 

zgłaszają chociażby mieszkańcy dolnej części miasta, czy też przedsiębiorcy 

prowadzący punkty handlowe. Toalety raczej nie stanowią źródła dochodów 

lecz w takim mieście, jak Ostrowiec – drugim pod względem wielkości  

w województwie, jest ich niewiele. Stąd przyczyny likwidacji tego szaletu, 

dodatkowo w okresie letnim, dla wielu mieszkańców są niezrozumiałe. I stąd 

wynika moje pytanie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego 

Włodzimierza Steca o zabranie głosu. 

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Szanowni Państwo!  

1) Ja, poprzez Pana, Panie Prezydencie, mam taką prośbę, aby razem  

z Powiatem, współfinansować rozbudowę i remont parkingu, który mieści się 

przy ul. Grabowieckiej, naprzeciwko DPS-u. Przyjeżdża tam bardzo dużo ludzi, 

parking jest bardzo mały, stają na trawniku, na poboczu, jest to – stwarza  

to zagrożenie również bezpieczeństwa. Myślę, że razem właśnie z Powiatem, 

moglibyśmy taki remont parkingu wykonać. Służy on wszystkim, także 

prosiłbym o wspólną inwestycję.  

2) I tak, przy okazji, chciałbym zwrócić uwagę, też ona dotyczy Starostwa.  

Za pośrednictwem Pana Prezydenta, prosiłbym o uporządkowanie ronda Piaski 

– Grabowiecka – Długa i takiego skweru, bo to nie jest rondo, przy  

ul. Sienkiewicza i ul. Piaski, przy Kościele. Też jest to takie rondo, ten skwer 

taki, nie zagospodarowany zbyt dobrze, skrzyżowanie, tak. 

3) I przy okazji jeszcze, na końcu. W imieniu mojej Mamy dziękuję, Panie 

Prezydencie, za tą przychodnię onkologiczną. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Włodzimierza Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent!  

1) Ja mam interpelację w sprawie, Panie Prezydencie, drogi u nas na osiedlu 

Hutniczym, to jest droga, ul. Sportowa. No tam jest tragicznie. Teraz, po tych 

opadach deszczu, ludziom woda wchodziła do suteren. Nie ma, tam jest dwie 

kratki, ale te dwie kratki, to nigdy te opady deszczowe nie spływają do tych 

studzienek burzowych. Brak jest, krawężniki. Powiem krótko – żeby wymienić 

nawierzchnię z asfaltowej na nawierzchnię z kostki, bo tam ta droga jest tak 

połatana, bo trochę ta ulica istnieje, to osiedle. Często nawala instalacja woda, 

która jest – ja pamiętam jeszcze, jak było budowane, rury są żeliwne, każdy 
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swoim sposobem załatwiał z nowej odlewni rur, żeby było taniej, trzeci gatunek 

i pękają i ten asfalt jest łatany. I żeby, Panie Prezydencie, w imieniu 

mieszkańców, proszę Pana, żeby tą, ten kawałek tej drogi sportowej, żeby 

doprowadzić do porządku takiego, jaki powinien być, jak jest w innych 

częściach miasta. 

2) Teraz przejdę, Panie Prezydencie, do ul. Wiejskiej. Tak żeśmy rozmawiali, 

Panie Prezydencie, o ten budynek Pani Kostrzewy. Otrzymałem interpelację,  

co jest dla mnie, to Powiat odpisał, no nie będę się wypowiadał, bo szkoda 

czasu. Chodzi, żeby jak najprędzej rozebrać ten budynek. Jak można zagrodzić 

wejście sąsiadowi na posesję? To jest skandal. I czekać do sierpnia, żeby to było 

wykonane? To jest skandal, to się ciągnie tyle lat i nikt nie może tego, Powiat 

nie może tematu rozwiązać. No przecież, dla mnie to jest żenujące.  

3) Następna sprawa, chodzi mi o Wiejską, o koryto rzeki Szewnianki. Byłem 

tam, Panie Prezydencie, nie wiem, czy ci ludzie nie mają tam nadzoru. Czyszczą 

koryto rzeki, wyczyszczona ta glina, ziemia. Zamiast robić tak, jak było dawniej 

robione, na szczyt, nie zostawiać, nie zwężać koryta w ogóle między wałami,  

to wywożą na dół i nie wywożą na dół. Ja zwróciłem uwagę temu gościowi,  

to mi powiedział tak, że niech idzie do miasta, miasto to oczyści. To dla mnie 

jest skandal. Przepustowość rzeki, żeby nie było powodzi, to woda musi płynąć  

5-6 km/h, żeby była dobra przepustowość, nie zagrażała powodzi.  

A Szewnianka zawsze przez 3 razy nas zalewała. A prześwit pod mostem to jest 

tragedia, to jest tragedia. To dobrze, że – tu chciałam podziękować Pani 

Prezydent Marzenie Dębniak – że zainterweniowała i te dwie studzienki, co tam 

były, są już oczyszczone i udrożnione. Chciałem Pani podziękować. 

4) I ostatnią interpelację mam, Panie Prezydencie. Ulica Stalowa, wie Pan,  

po ulewach, po burzach tam ZUM nie może sobie dać rady. Zawsze ludzie tam 

pracują tak, już siły nie mają. Ten muł z tych pól zalewa tam ludzi. Nie można 

tam jakiś mur oporowy postawić, czy coś, żeby tak dalej nie było. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Andrzeja Pałkę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panie 

Prezydencie! Pani Wiceprezydent! Szanowni Goście! Króciutko. 

1) Panie Prezydencie! Są takie dwie działki, oczywiście własność Gminy, one 

już były tematem poprzednich sesji, ale z powrotem – trawa, dzikie krzewy 

rosną i wymaga to nawrotu tych prac. Jest to taka jedna działka, to jest przy 

Kolonii Robotniczej, przy studni. Związane jest to tak z tą wysoką trawą, 

dzikimi krzewami i nierówny teren. I podejrzewam, że to jest może problemem 

wykoszenia przez tych, którzy porządkują już nasze miasto. A druga działka jest 

w sąsiedztwie posesji nr 40, albo inaczej vis – a – vis starej świetlicy. Bardzo 

bym prosił, aby stosowne służby się tym zajęły i myślę, że to można szybko 

uporządkować i problemu nie będzie, bo na nowo się zaczyna, jak wyższe 

krzewy, zbierać grupa no i po prostu zakłócanie spokoju nocnego. 



17 
 

2) Drugi temat – są już pozdejmowane z dachów eternity i stosy takie stoją już 

przy ulicach. Ja nie będę w tym momencie wymieniał, przy których, ale jak 

trzeba, to wskażę, bo takie znam. Bardzo bym prosił, mamy taką aurę dosyć 

gorącą, czegoż to ma jeszcze dalej, jak to się mówi, w przestrzeń się ulatniać 

azbest, a wiemy, że jest to niezdrowe. 

3) Tak się zdarzyło, że przejeżdżałem ul. Rzeczki. Dobrze by było służby 

stosowne wysłać, żeby chociaż te nierówności zakryć, żeby bezpiecznie można 

było dalej kursować. 

4) I chcę podziękować, Panie Prezydencie, za wszelkie prace, jakie,  

na pewno ze wskazaniem Pana i nie tylko, bo i tutaj w przedłużeniu, Pan 

Naczelnik Kowalski i Pan Zbigniew Bień, za skwerek dekoracyjno – 

wypoczynkowy. Mogę powiedzieć, dzisiaj jest już ukończony, można zobaczyć, 

jak to wygląda. Nie będzie to tylko moje zdanie, że ładnie się prezentuje, ale 

można to zobaczyć. I w tym miejscu chcę podziękować Panu Łukaszowi 

Dybcowi, Dariuszowi Staruchowi, Pani Karolinie Nowak, temu zespołowi. Panu 

Łukasz Dybiec wyjątkowo, bo kiedy jeszcze szefował Fundacji „Pomocna 

Dłoń”, już się tematem zajmował i jeszcze, kiedy trafił do Zakładu Usług 

Miejskich, dokończył dzieła, co bardzo miłe to jest i dla oka, i dla wszystkich. 

W tym miejscu również i zapraszam Pana Prezydenta do zwiedzenia  

i Koleżanki, Kolegów, kto tam będzie. Myślę, że warto, jak coś ciekawego, 

skorzystać i na swój teren wrzucić. 

5) Kolejna sprawa – dziękuję, tak jak w roku ubiegłym, zgłaszałem temat rzeki 

Modły, dzisiaj jest to zrobione. Ja zgłosiłem interpelację, a nie przeczytałem 

gazety. Tu kolega nawet się już wypowiadał. Bardzo przepraszam, to była moja 

nieświadomość, ale warto też powiedzieć. To działanie, jakie było wcześniej, 

myślę, że to funkcjonuje dalej, bo informacje pojawiające się, już firmy są, 

jednak nie oczekujemy tak długo, jak w poprzednim roku. Trzeba coś więcej 

dopowiedzieć, nie tylko wykoszono, ale i również uporządkowano, czyli to, co 

tu Kolega Włodzimierz wspominał – Radny Włodzimierz, no to tutaj chociaż 

wszystko jest zabrane, nie ma niczego, tak, co by z powrotem mogło wrócić do 

koryta rzeki. Został tylko kanał hutniczy, Panie Prezydencie. Ja wiem, że to 

syndyk gdzieś tam w zasięgu ma, ale on też z tego coś ma i może by, przy 

okazji, jako gospodarz, jeszcze tej upadłości, zamknął ten temat. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Jerzego Wronę. 

Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni 

Państwo! Chciałbym zgłosić interpelację dotyczącą przeprowadzenie remontu 

Pomnika Świętego Floriana, przy Placu Świętego Floriana obok Urzędu Miasta, 

dlatego, że obecny stan tego pomnika psuje wizerunek otoczenia Urzędu i tego 

skwerku. Wydaje mi się, że warto byłoby zająć się tą sprawą. Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Małgorzatę Krysę. 

Radna M. Krysa – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! Panie 

Prezydencie! Pani Prezydent!  

1) W imieniu mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego chciałabym zwrócić 

uwagę na szczególne miejsce w naszym mieście. Ciągle przynoszone kwiaty 

 i zapalane znicze przy figurze Świętego Jana Pawła II są przejawem 

trwającego kultu wybitnego Polaka. Niestety ma to również swój negatywny 

wpływ na wygląd tego ważnego miejsca. Kostka brukowa wokół figury  

i częściowo pomnik zabrudzone są stearyną, która gromadzi kurz. Wygląda to 

bardzo nieestetycznie. Również zwiędnięte kwiaty i wypalone znicze nie 

zdobią tego miejsca. Szczególnie – wiem, że Panie ze wspólnot parafialnych 

starają się tam sprzątać – ale wtedy, gdy są jakieś uroczystości i tam pozostają 

duże wieńce, to po prostu trudno jest do kosza wrzucić taki wieniec zużyty. 

Jest taka propozycja też, właśnie można by zaproponować mieszkańcom 

Ostrowca, aby pod pomnikiem ustawić taki estetycznie wyglądający może 

znicz, zasilany gazem, gdzie u podstawy byłaby jakby taka skarbonka, gdzie 

ludzie, chcąc oddać hołd właśnie Janowi Pawłowi II mogliby wrzucać jakiś 

tam mały datek na ten cel. Taki pomysł gdzieś tam właśnie się zrodził. 

2) Kolejną sprawą jest prośba o ustawienie na parkingu przy Kolegiacie 

Świętego Michała toalety (może TOI – TOI) gdyż są osoby, które załatwiają 

swoje potrzeby fizjologiczne za Kościołem, po prostu tam w krzewach 

rosnących. Osoby, które sprzątają wokół toalety właśnie m.in. zwracały uwagę 

na to, że może by się przydało tutaj przy Kolegiacie, na tym parkingu, żeby 

była jakaś toaleta. Ponadto właśnie nadmieniam, że  parking przylegający  

do Kolegiaty Świętego Michała wypełniony jest nie tylko podczas uroczystości 

religijnych, ale również w dni powszednie w godzinach dopołudniowych,  

co powoduje częste zaśmiecanie właśnie tego terenu. Występuję właśnie  

z prośbą o ustawienie tam większej ilości pojemników na śmieci oraz  

o częstsze sprzątanie tego miejsca. Dziękuję. (Interpelacje stanowią załącznik 

nr 11 do protokołu)  
Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  

Pani Prezydent! Szanowni Państwo!  

1) Podczas ostatniej sesji – 17 czerwca złożyłem interpelację w sprawie 

„Koperty Życia” dla starszych mieszkańców naszej gminy. Wyjaśniając jej 

znaczenie, zwróciłem się z tym, że zbliżający się okres wakacyjny sprawia,  

że wiele osób starszych pozostaje samotnych w domach, z powodu wyjazdów 

swoich bliskich. Niestety, ani na sesji, ani do dzisiaj, po upływie 3 tygodni, nie 

otrzymałem żadnej odpowiedzi na swoją interpelację. Bardzo bym prosił tutaj 

o nie bagatelizowanie najstarszych mieszkańców naszego miasta i znacznie 

szybsze zainteresowanie się tym tematem. Te wakacje już trwają, minęły  
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3 tygodnie. Bardzo proszę o jakąś odpowiedź. 

2) Sprawa druga – otóż nasze miasto zmieniło swoje oblicze na przestrzeni 

ostatnich kilkudziesięciu lat i te zmiany są widoczne, albo w pamięci osób, 

które już odchodzą, albo na zachowanych fotografiach. Zmienił się wygląd 

miasta, zmienili się jego ludzie. Ocalałe od zapomnienia fotografie autorstwa 

znanych ostrowieckich fotografików: Kostkowskiego, Łępicza i wielu innych, 

mieliśmy okazję podziwiać  w albumach, które obecnie już są trudno dostępne. 

Ostatnio media poinformowały o utworzeniu Skarżyskiego Archiwum 

Cyfrowego. Panie Prezydencie, nie bądźmy gorsi. Dlaczego ma nie powstać 

Ostrowieckie Archiwum Cyfrowe, gdzie będzie można odszukać zdjęcia 

starego Ostrowca. Jest ich wiele, jeżeli będzie zgoda ich spadkobierców, bądź 

właścicieli, wówczas instytucje ostrowieckiej kultury mogłyby rozpocząć 

przygotowania zmierzające w kierunku utworzenia Ostrowieckiego Archiwum 

Cyfrowego, tak, żebyśmy mieli bazę do tego, jak nasz Ostrowiec wyglądał 

kiedyś. Ta baza jest konieczna, z racji tego, że oblicze miasta, jak 

wspomniałem, zmieniło się bardzo w ciągu kilkudziesięciu lat, a jedynym 

źródłem wiedzy o tamtych czasach są właśnie fotografie, które z tamtego czasu 

pozostały. 

3) I sprawa trzecia. Również na ostatniej sesji wspomniałem o certyfikacie 

PET, który z języka angielskiego zdawali uczniowie naszych szkół 

gimnazjalnych, z bardzo dobrymi, jak się okazało, wynikami. Jednak pragnę 

dziś zapytać o certyfikaty z języka niemieckiego. Otóż rodzice uczniów 

jednego z gimnazjów z niepokojem zasygnalizowali, że na początku ich 

pociechy otrzymały certyfikaty potwierdzające ich umiejętności władania 

językiem niemieckim, zaś – ku ich zaskoczeniu – te certyfikaty musieli 

zwrócić. Zwracam się w tej sytuacji z zapytaniem, dlaczego tak się stało,  

czy w tych certyfikatach były błędy, czy będą one inaczej przyznawane, jaki 

był powód takiej, a nie innej decyzji. Bardzo proszę o odpowiedzi na piśmie. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o zabranie głosu Radnego Kamila Kutrybę. 

Radny K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Wysoka Rado! 

1) Zwracam się w imieniu sekcji sportowych w Ostrowcu Świętokrzyskim,  

o możliwość zakupu przez MPK autokaru przeznaczonego stricte do przewozu 

zawodników uprawiających różne dyscypliny sportu. Kluby te często szukają  

i korzystają z usług przewoźników spoza Ostrowca. Uważam, że zakup takiego 

autokaru mógłby się szybko spłacić i przynosić znaczny dochód spółce, 

ponieważ każda sekcja wyjeżdża na mecze wyjazdowe, turnieje, obozy, 

pokazy itp. Kluby przeznaczają na koszty transportu spore środki. Jeżeli 

dałoby się jeszcze wizualnie okleić autokar, nanosząc na niego nazwę miasta  

i herb, stałby się elementem promocji Ostrowca Świętokrzyskiego w Polsce,  

a dla spółki MPK niesamowitą reklamą. 
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2) Jeszcze druga interpelacja. W imieniu mieszkańców osiedla Rosochy, 

wracam się w sprawie pozostawionego wraku samochodu marki opel koloru 

białego na parkingu przy bloku nr 12 na os. Rosochy. Wrak jest 

zdewastowany, nie ma szyb i kół. Stanowi zagrożenie dla mieszkańców,  

a zwłaszcza dla dzieci, które teraz w okresie wakacyjnym często bawią się  

na tym terenie. Ciekawość dzieci może doprowadzić do tragedii. Dlatego też 

zasadnym byłoby usuniecie tego samochodu. Dziękuję (Interpelacja stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu).  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Arona 

Pietruszkę.  

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani 

Prezydent! Szanowna Rado! 

1) Ja chciałem złożyć interpelację dotyczącą zastoiny wody przy parkingu przy 

ul. Iłżeckiej 69. Część tego terenu należy do Starostwa, część do Spółdzielni, 

część do miasta, tam naprawdę jest nietajnie, gdy są ulewy, nawet jest już 

problem z przejazdem niskich samochodów.  

2) Panie Prezydencie! Ja również dołączę się do podziękowań za przychodnię, 

za pomoc w zorganizowaniu tej przychodni. Szkoda, że dzisiaj nie ma Pana 

Starosty, który, wydaje mi się, że nie rozumie potrzeb mieszkańców  

i w okresie, kiedy jest rozruch przychodni zwalnia się Dyrektora. Ja bym prosił 

o informację, jaki był stan finansowy Szpitala na początku, jak Pan Dyrektor 

obejmował funkcję Dyrektora Szpitala Powiatowego i sytuację finansową  

na dzień zwolnienia Pana Dyrektora. Bo co jakiś czas słyszeliśmy informację, 

że kondycja Szpitala się poprawia, że jest coraz lepiej, aż tu nagle, ciach, 

Dyrektora nie ma. Nie rozumiem takiego czegoś. Nie chodzi mi tu  

o stanowisko Dyrektora, tylko chodzi mi tu o mieszkańców i opinię naszego 

Szpitala Powiatowego, ale również korzystają z niego mieszkańcy Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dlatego proszę o taką informację.  

3) Ja również, korzystając z okazji, chciałbym podziękować Panu, Panie 

Prezydencie i złożyć na Pana ręce podziękowania, o przekazanie Pani Prezes 

Agnieszce Rogalińskiej, Pani Dyrektorowi Łukaszowi Dybcowi i innym 

osobom zaangażowanym w zorganizowanie wspólnych pikników na płycie 

Rynku, gdzie wspólnie mogliśmy kibicować naszym zawodnikom podczas 

Mistrzostw Europy we Francji. Dziękuję serdecznie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Joannę 

Pikus o zabranie głosu. 

Wiceprzewodnicząca RM – J. Pikus – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Pani Prezydent! W imieniu swoim i mieszkańców  

osiedla Ogrody, jak i radnych miejskich i powiatowych – Urszuli Uby, 

Małgorzaty Bień i Łukasza Dybca, mam przyjemność podziękować Panu 

Prezydentowi  za remont chodnika prowadzącego do publicznej szkoły  

i przedszkola. Jednocześnie składamy prośbę na ręce Pana Prezydenta,  

o zaopiekowanie się skwerem wokół kortu tenisowego, z uwagi na duże 
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znaczenie tego terenu dla naszego miasta. Teren porośnięty zielenią,  

z wyznaczonymi ścieżkami spacerowymi, nie spełnia w tej chwili roli, jaką 

mógłby i powinien odegrać. Nazwa osiedla wskazuje na miejsce, które 

powinno zachwycać pięknem kwiatów i bogatej, ozdobnej roślinności. Skwer, 

o którym mówimy, mógłby stać się swoistym „Ogrodem na Ogrodach”, 

przestrzenią dla osób, które nie zawsze mają czas i możliwości, aby jeździć na 

spacery poza miasto, a czują potrzebę kontaktu z przyrodą. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. I tym sposobem 

wyczerpaliśmy już chyba wszystkie Państwa głosy, które chcieli Państwo 

zabrać w tej dyskusji i proszę w takim razie o odpowiedź na interpelacje 

Radnych Pana Prezydenta. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! A ja, na początek to poproszę o przerwę dla Państwa. Kawa, herbata,  

15 minut. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Panie Prezydencie! To ja 

decyduję o przerwie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dlatego ja wnioskuję o przerwę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – No, nie wiem, jak Państwo Radni 

na ten moment się wypowiedzą? Czyli rozumiem, że chcecie Państwo przerwę, 

tak? Dobrze, w takim razie 15 minut przerwy. 

 

Ponadto Radny M. Giemza zgłosił pisemne interpelacje w sprawie: 

1) wysypania kruszywa po jednej stronie ul. Rzeczki, 

2) ustawienia znaku ograniczenia prędkości na ul. Jarzębinowej (Interpelacje 

stanowią załącznik nr 13 do protokołu)  
 

Przerwa trwała od godz. 15.05 do godz. 15.28. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Witam Państwa po przerwie  

i oddaję głos Panu Prezydentowi. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Pani Przewodnicząca zdyscyplinuje tą salę z tyłu. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa! Proszę o spokój, 

bo nie słyszymy się tu nawzajem. Za głośno Państwo rozmawiacie. Proszę  

o wyciszenie troszkę rozmów. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński  – Dziękuję. Szanowni Państwo! Zwracając 

się w kolejności do Państwa zapytań i interpelacji. 

Pani Radna Urszula Uba – podziękowania ode mnie dla Państwa, dla 

mieszkańców za cierpliwość, za wyrozumiałość. Na temat onkologii można by 

długo mówić i dużo mówić. Jest to bardzo ważne, że w końcu jest możliwość 

konsultacji medycznych ze specjalistami, z onkologami w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. W dniu wczorajszym przeprowadziłem kolejną rozmowę  

z profesorem Góździem, utwierdzając i potwierdzając zaangażowanie miasta  
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i myślę, że Państwo zawsze będziecie wspierać tę nową inicjatywę i tutaj 

podziękowania też dla byłego dyrektora – Pana Seweryńskiego, za jego 

determinację, bo to już się zadziało – Doktor Sadowski jest w każdy 

poniedziałek, także podziękowania również od innych Państwa Radnych – Pan   

Radny Stec, Pan Radny Pietruszka. Jeszcze raz – to jest naprawdę bardzo 

ważne i ja tutaj dziękuję wszystkim Państwu Radnym za zrozumienie, bo to 

Państwa decyzja o tym, że przekazaliśmy 600 tys. na pierwszy krok dla 

Szpitala i myślę, że będą kolejne inicjatywy. Też będę wnioskował, żeby 

przekazać kolejne pieniądze, teraz już na Urząd Marszałkowski, ze wsparciem 

dla tej instytucji. 

Pani Radna Marta Woźnicka – Kuzdak – miejsca dla rowerzystów – jak 

najbardziej tak. Pan Naczelnik Kowalski z Naczelnikiem Bieniem już szybko 

zanotowali, uzgodnią ze  Świętokrzyskim Zarządem Dróg Wojewódzkich, bo 

to jest ciąg drogi wojewódzkiej, a my spróbujemy takie stojaki ustawić. Jak 

Pani słusznie zauważyła, ciężko zaparkować w godzinach szczytu, więc tu 

wyjdziemy naprzeciw. Powiem tak – cenię sobie środowisko rowerzystów, 

wspieram i tutaj myślę, że to jest z korzyścią dla wszystkich, tak, że w szybkim 

czasie takie miejsca spróbujemy zrobić. To będzie oczywiście okres 

przejściowy, bo – nie zapominajmy, Państwo, że remont Alei 3 – go Maja też 

nadejdzie więc te stojaki będą tymczasowo do roku, a myślę, że już  

w przyszłym roku już konkretny remont i wtedy docelowo stojaki. 

Co do szaletu do Pan Dyrektor Łukasz Dybiec, z tego, co wiem, precyzyjnej 

odpowiedzi Pani udzielił. Jest Pani usatysfakcjonowana? To dziękuję Panu 

Dyrektorowi Dybcowi za tą szczegółową odpowiedź. Szalet jest nadal czynny, 

to był jeden dzień reorganizacji. Kto inny w tej chwili obsługuje te szalety, 

także proszę o przekazanie, że to, tak. Dziękuję, że zachowała Pani taką 

czujność. 

Radny Włodzimierz Stec. Jestem orędownikiem takich wspólnych inwestycji, 

stąd pamiętacie Państwo, że też proponowałem w ubiegłym roku, byśmy 

wspólnie utwardzili powierzchnię przed blokami ul. Polna 7A, 7B. Państwo 

przekazaliście jako Rada Miasta 150.000 zł na ten cel. Dalej podtrzymuję taką 

deklarację, jak również jestem tutaj otwarty na takie wspólne finansowanie 

parkingu, remontu przy ul. Grabowieckiej. To się ujawniło z chwilą, kiedy 

zamknięta została droga wjazdowa do DPS i nie można parkować na terenie 

obiektu, stąd tych miejsc parkingowych wszędzie brakuje. Myślę, że 50/50 

jesteśmy w stanie to zafinansować i stąd taka deklaracja może z mojej strony 

paść. Co do tych rond, to tak, jak nawet radni zauważyli tutaj, Pan Radny 

Kaszuba też stwierdził, że miasto się bardzo ładnie zmienia w ostatnim czasie. 

Przekażę to za pośrednictwem służb, żeby to rondo przy Piaski – Grabowiecka 

– Długa nabrało trochę innego wyglądu. No myślę, że tu Dyrektor Dybiec, 

jakby mu tak zlecono, to by to chętnie, szybko, sprawnie swoimi 

pracownikami tak mógł uporządkować. To samo dotyczy tego skrzyżowania 

Piaski – Sienkiewicza, myślę, że i chwasty przy Długiej, bo to jak gdyby 
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świadczy o wizerunku miasta. A mamy narzędzia, tutaj, jak tylko dostaną 

Państwo z ZUM-u zlecenia, chyba, że swoimi siłami Powiat zrobi. Warto  

to zrobić. Przekażemy tę interpelację. 

Pan Radny Włodzimierz Sajda. Ulica Sportowa – przyjrzymy się tematowi. 

Pojadą Naczelnicy z Panem inspektorem Olichwirowiczem w teren pod kątem 

tego odwodnienia. Chyba to jest słuszna propozycja zamiany na kostkę, 

natomiast nie planowaliśmy takiego remontu, tak gruntownego remontu ulicy, 

więc tu albo to zrobimy odcinkami albo się przyjrzymy, jak z odwodnieniem 

tego terenu. Ma Pan słuszna uwagę, co do tych częstych awarii, bo ja zwracam 

uwagę tutaj na temat awarii sieci wodociągowej. Faktem jest, że kiedyś 

budowano trochę z innych materiałów i teraz to daje znać przed tymi awariami, 

więc tu się nad tym tematem pochylimy. Jeżeli chodzi o temat ul. Wiejskiej,  

to wiem, że Pan Dyrektor Dybiec był w kontakcie z Powiatowym Inspektorem 

Nadzoru Budowlanego i tam jakaś interwencja była podjęta, ale myślę, że tutaj 

Pan Dyrektor Dybiec, że tak powiem, umówi się z Panem Radnym i pokaże  

w terenie i uzgodnicie Panowie może jeszcze jakieś inne rozwiązanie. Co do 

Szewnianki, to chciałbym podkreślić – dzisiaj byłem na takiej wizytacji 

właśnie w tamtym terenie. Potwierdzam fakt wykonywania prac remontowo – 

budowlanych, które mają zabezpieczyć w szczególności zakręt koryta. I tutaj 

jest to wzmacniane, jest to podwyższane, jest to umacniane też odpowiednim 

materiałem, stąd te prace takie remontowo – inwestycyjne. Poczekajmy  

na koniec tych prac, wtedy też wniesiemy swoje uwagi. Ale chcę tutaj 

podziękować Świętokrzyskiemu Zarządowi Melioracji i Urządzeń Wodnych  

w Kielcach za tą inicjatywę i za to, że  te uzgodnienia między miastem  

a zarządcą – Świętokrzyskim Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych są 

realizowane, stąd podziękowania również z mojej strony. Jeżeli chodzi  

o Stalową i mur – jest tendencja, żeby murów nie robić, żeby bardziej…  

To jest słuszna uwaga i tam jest problem sąsiedztwa. Nie nasza gmina, bo cały 

teren obok jest już terenem Gminy Bodzechowa. Tam rozwiązanie jest jeszcze 

prostsze, wydawało by się, że zrobienie tam rowu zabezpieczyłoby. Ale jak ja 

widzę i przejeżdżam tamtędy, to tam jest zaorane bez mała do linii asfaltu. 

Dziwię się też takiemu podejściu, bo na takim odcinku 50 cm można by 

zostawić i tu przybytku dużego nie ma i przychodu z takiego areału, a było by 

to z korzyścią. Zaapelowałbym do Pana Radnego, jak będzie Pan tam jeździł 

rowerem w tamtej okolicy, jak będzie Pan widział właściciela, trzeba mu to 

zaproponować, z korzyścią. Zainwestujemy obaj i kupimy tam worek. Ale to 

jest jedna z propozycji. Przyjrzymy się, bo to jest problem. My chcemy pomóc 

naszym mieszkańcom, bo – tutaj podziękowania dla Zakładu Usług Miejskich 

za szybkie reakcje, bo tu na początku nawet służby Miejskiej Energetyki 

Cieplnej wsparły ZUM i tam przy okazji – i tu też się należą podziękowania 

dla spółek gminnych za współpracę. Bo chcemy pomóc naszym mieszkańcom, 

ale tam jest problem od lat i każda większa nawałnica będzie skutkowała 

znowu takim problemem.  
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Jeżeli chodzi o Radnego Pałkę, trudno sprecyzować, o który konkretny teren 

Panu chodzi, bo Pan operuje nazwami, numerami domów, ja nie mam  

w pamięci wszystkich numerów domów, numer 40 przy ul. Kolonia 

Robotnicza, ale zrobimy tak, że Naczelnik Kowalski, Naczelnik Bień umówią 

się z Panem w terenie i wtedy sprecyzujemy dokładnie i przymierzymy się ze 

szczegółami. Co do azbestu na ulicach, chciałbym za Państwa pośrednictwem 

podziękować i poprosić o przekazanie informacji następującej. W dniu 

dzisiejszym podpisałem dokumenty do wszystkich mieszkańców, którzy 

ubiegali się o dofinansowanie z Gminy na zdjęcie azbestu i jego utylizację  

i od jutra będą podpisywane umowy i w tym momencie natychmiast 

wykonawca przystąpi do wywozu, bo są też takie posesje, gdzie mieszkańcy, 

inne firmy zdjęły ten azbest, zmieniły dach, a ten eternit leży gdzieś przed 

ogrodzeniem i chyba na to Pan zwraca uwagę. No to tutaj już szybko powinno 

być sprzątnięte i uporządkowane. Co do ulicy Rzeczki, to chciałbym 

powiedzieć, ze doraźny remont tak, natomiast ul. Rzeczki czeka  

na kompleksową modernizację. Będziemy proponować, żeby w przyszłym 

roku z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. popularnych 

„schetynówek” uzyskać pieniądze na dofinansowanie całego remontu  

ul. Rzeczki i myślę, że tu Państwo się na ten remont doczekacie. Tam będzie ze 

ścieżką rowerową, z chodnikiem, więc to jest ważna ulica w naszym mieście.  

Pan Naczelnik Wrona – remont pomnika Świętego Floriana. Zgadzam się, tak, 

jak Pan zwraca uwagę na estetykę, bardzo dziękuję Panu za ten, jak gdyby 

głos. Słuszna propozycja, zaproponujemy, żeby Zakład Usług Miejskich, jeżeli 

będzie na siłach, jeżeli będzie mógł to wykonać, to z przyjemnością podpisze 

takie zarządzenie, żeby ten remont wykonać, bo to faktycznie poprawia 

wizerunek i cieszę się z takiej inicjatywy. 

Pani Radna Małgorzata Krysa – Pomnik Jana Pawła II – kwiaty, znicze, 

stearyna. Pochylam się i zgadzam się, że to jest tez takie newralgiczne miejsce 

w naszym mieście, miejsce zwracające uwagę. Dziękuję za ten głos. Poproszę 

Zakład Usług Miejskich, żeby zwrócił uwagę i zwiększył częstotliwość 

sprzątania, jeżeli chodzi o te wieńce, bo to faktycznie, przy dużych 

uroczystościach, gdzie tych wieńcy jest sporo, do normalnego kosza nie ma jak 

tego znieść, więc tutaj uczulimy. Nie wchodzę w temat skarbonki w ogóle, ale 

to myślę, że Pani Skarbnik wytłumaczy Pani szczegóły, jak to wygląda. Jeżeli 

chodzi o Pana Radnego Kaszubę. TOI – TOI – jest obok, przy ulicy, wiem, 

wiem, ale tu jeszcze Pani Prezydent podpowiada w tym temacie Pani Radnej 

Małgosi, Koleżanki, więc tutaj ten TOI – TOI nie do końca zabezpieczy  

bo mamy szalet czynny tutaj przy Starokunowskiej, obok sklepu rowerowego, 

więc dosłownie 100 – 150 metrów, więc tutaj też jest to ogólnodostępne. 

Natomiast wiem, że w niektórych parafiach, niektórych Kościołach, otwierane 

są Kościoły i jest możliwość korzystania wiernych też z szaletów wewnątrz, 

czy tam w starej parafii. Jest to problem, zobaczymy na ile się to da. Co do 

koszy i uporządkowania – jak najbardziej na tak.  
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Pan Radny Kaszuba – koperta życia. Nie wiem, czemu Pan jeszcze nie dostał 

odpowiedzi. Trzy tygodnie to trochę długo, mi się też wydaje, więc to słuszna 

uwaga. Myślę, że najpóźniej w przyszłym tygodniu tą odpowiedź powinien 

Pan na ten temat uzyskać. To jest ważna interpelacja. Jeszcze raz Panu 

dziękuję za to określenie i zwrócenie uwagi, że faktycznie miasto się zmienia 

w pozytywną stronę, że dostrzegacie Państwo również to, że idzie w dobrą 

stronę, że miasto pięknieje, że następuje poprawa życia, komfortu, 

bezpieczeństwa i estetyki w Ostrowcu Świętokrzyskim. Co do Ostrowieckiego 

Archiwum Cyfrowego, to myślę, że tu może nawet swoimi siłami byśmy mogli 

się posiłkować, bo albo przez Miejskie Centrum Kultury, albo może przez 

archiwum Urzędu Miasta. Poproszę odpowiednie służby, aby zapoznały się, 

jak to jest zrobione w innych miastach i może z dobrych wzorców byśmy 

skorzystali, bądź zmodyfikowali pod swoim kątem. Chcę też tutaj powiedzieć, 

że w najbliższych dniach będziecie Państwo świadkami nowego konkursu 

fotograficznego. Właśnie dzisiaj tutaj cenne uwagi wniosła Pani Dyrektor 

Elżbieta Baran, co do plakatu, więc podziękowanie dla Pani Dyrektor. I takie 

plakaty będą na naszych ulicach, będzie pula nagród do 10.000 zł dla osób, 

które zechcą wziąć udział w tym konkursie fotograficznym, stąd z tego miejsca 

zachęcam wszystkich do udziału. I później te prace tez będą wykorzystywane. 

Chciałbym też, abyśmy mogli podsumować – ostatnio jeden z radnych 

Wejherowa bardzo sympatyczną rozmowę ze mną odbył i podarował taką 

książkę z Wejherowa, o Wejherowie i tam są fajne elementy, które myślę,  

że i u nas można by zastosować, a mianowicie pokazanie obiektów przed 

modernizacją, remontem i po – jak się to zmienia, na ile to remonty, parki.  

To jest też ważna rzecz, żeby móc pokazać, jak to wygląda. Ja powiem tak – 

nie wszyscy pamiętają starą bramę na hutę, na Stary Zakład, prawda. To taki 

kiedyś ważny element, historyczny element dla Ostrowca Świętokrzyskiego, 

który tez warto by było zachować w pamięci przyszłych pokoleń. Tak. 

Właśnie. Więc to są tego typu elementy i myślę, że chociaż na fotografiach 

żebyśmy je mieli zarchiwizowane. Co do certyfikatów, to dziękuję, że Pan też 

tutaj docenia tą inicjatywę nas, Pani Prezydent Marzeny Dębniak za to, że 

umożliwiliśmy naszym mieszkańcom darmowy dostęp, darmową możliwość 

zdania takich certyfikatów. To jest pilotaż, stąd w takim korytarzu mogą się 

zdarzać jakieś niedociągnięcia, ale to już mamy potwierdzone, że ci, te dzieci  

z niemieckiego dostały potwierdzone kopie certyfikatów, a uroczyście tutaj 

Pani Prezydent z Państwem, będziemy wręczać te certyfikaty na określonej 

uroczystości. To bardzo ważne, to są przepustki dla tych naszych dzieci w ich 

karierę zawodową, naukową i to bardzo istotne, żeby zachęcić w ten sposób też 

innych. Pan jest wybitnym nauczycielem i tez Pan wie, że przykład dany  

z góry, idzie w dobrą stronę i pokazuje, ze kolejne, jeżeli w tym roku zdawało 

sto dwadzieścia kilka osób, to myślę, że w przyszłym roku tych osób zdających 

będzie jeszcze więcej, bo my też, jako miasto, zależy nam bardzo, aby nasze 

dzieci były dwujęzyczne, nasze dzieci były przygotowane i znały inne języki. 
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Te certyfikaty są bardzo ważne.  

Pan Radny Kamil Kutryba. To Radny Choinka i Pan Prezes Kateusz powinni 

dzisiaj Panu jakąś nagrodę ufundować za ten głos, ponieważ jest to bardzo 

ważna inicjatywa, poparta wyliczeniami. Zgadzam się z Pana sugestiom, bo 

jeżeli spojrzymy na kwoty, które miasto wydaje na sport, na poszczególne 

sekcje sportowe, jeżeli ja przy rozliczaniu tych dotacji na promocję poprzez 

sport, czy na uprawianie kultury fizycznej z pieniędzy tutaj Wydziału oświaty, 

to tam są widoczne właśnie kwoty na transport. I myślę, że tutaj nawet 

wychodząc naprzeciwko oczekiwaniom też i MPK, warto by było, gdybyśmy 

mieli taki autobus, z którego też mogłyby korzystać i nasze dzieci.  

Bo zobaczcie Państwo, że tez wiele szkół wysyła swoje dzieci na różne 

konkursy, na różne turnieje i ten autobus mógłby być też wykorzystywany 

przez jednostki oświatowe, przez nasze jednostki i służyć tez naszym 

seniorom, naszym grupom społecznym. Więc będę wnioskował na najbliższej 

sesji Rady Miasta o to, abyśmy dokonali przesunięć w budżecie miasta  

i wyasygnowali środki na zakup takiego autobusu dla Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Komunikacji. To jest bardzo cenna inicjatywa. Natomiast ten 

drobniejszy temat, odnośnie wraku samochodu, to sprawdzimy, czyj to jest 

teren, bo zgodnie z przepisami to właściciel terenu odpowiada za to i tu 

uruchomimy służby, Straż Miejską, Wydział Gospodarki Komunalnej. 

Jesteśmy w stanie pomóc, ale tu, zgodnie z przepisami, musimy zawnioskować 

do właściciela tego terenu. 

Pan Radny Pietruszka – parking Iłżecka 69. Proponuję podobną wersję  

do Radnego Steca. Jestem otwarty na współfinansowanie, jeżeli strony się 

dołożą. Ulica Iłżecka jest drogą powiatową, teren w części jest Ostrowieckiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej, część jest gminy. My też, dzięki Państwa 

determinacji i naszej tez takiej skuteczności, udało nam się uporządkować 

teren po Gambo, stąd dziękuję wszystkim Państwu za wyrozumiałość, 

cierpliwość podczas rozbiórki. Chciałbym pochwalić spółki miejskie,  

w szczególności koordynatora – OTBS za sprawną akcje. Tutaj Pan Prezes 

Dasios wykazał się  zmysłem technicznym, inżynierskim, budowlanym. 

Bardzo sprawnie przeprowadzona akcja wyburzenia bez żadnych zniszczeń. 

Był newralgiczny punkt przy wyburzaniu ściany w bliskości z Liceum 

Chreptowicza i tu podziękowania dla Dyrekcji Chreptowicza. Wszystko 

zgodnie z planem przebiegło, także naprawdę zmiania się również i ta część 

miasta. Co do Szpitala, to myślę, że wiele osób nie rozumie tej decyzji, 

natomiast tu jest słuszna uwaga Pańska co do tego, że na sesjach ostatnich była 

bardzo pozytywna informacja, że Szpital jest w dobrej kondycji, nagle jest  

w złej kondycji. To nie wiem naprawdę, jak jest. Myślę, że zwrócimy się  

o taką pisemną na piśmie informację, co do stanu. 

I Pani Radna Joanna Pikus – podziękowania dla Zakładu Usług Miejskich,  

że ten remont tego chodnika jest wykonywany. W dniu dzisiejszym również 

byłem na tej inwestycji, na tym remoncie i myślę, że to jest początek. 
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Natomiast chcę pochwalić, że Państwo Radni – Radna Uba, Radna Pikus  

i radni tutaj powiatowi wyszli z taką inicjatywą „Ogrodów na Ogrodach”. 

Myślę, że to jest świetne hasło i z tego miejsca chciałbym zapowiedzieć, że 

bardzo pozytywnie odpowiem na Państwa wniosek. Panie mieszkacie na tym 

osiedlu, to jest bardzo ważne osiedle, troszkę zaniedbane, stąd spróbujemy 

takie „Ogrody na Ogrodach” wykonać. Spróbujemy to połączyć również z taką 

pracą. Chciałbym włączyć w ten projekt również lokalną część społeczeństwa  

i myślę, że tu, przy współpracy również Rady Osiedla, być może również 

jakiejś grupy społecznej, spróbujemy też, aby Państwo, którzy wezmą udział  

w takim projekcie, też będą dbać o to. Bo miałem okazję być z Paniami 

również w parku, kiedyś na Ogrodach taki  park został wykonany i cieszy się 

on olbrzymim powodzeniem, to była trafiona kiedyś decyzja i warto 

kontynuować i warto dzisiaj zrobić takie „Ogrody na Ogrodach”. Więc jestem 

jak najbardziej na tak i myślę, że spróbujemy dokonać pewnych przesunięć  

i ogłosimy taki konkurs, zlecimy to CKU czy ZUM-owi, zobaczymy. Jestem 

jak najbardziej na tak i to jest ważna, cenna inicjatywa. 

Drodzy Państwo! Myślę, że odpowiedziałem precyzyjnie na wszystkie Państwa 

interpelacje. Jak Państwo wiecie, okres niby wakacyjny, ale my tu ciężko 

pracujemy. Ja tu tez dziękuję Państwu za to zaangażowanie, za Państwa głosy, 

za Państwa sugestie, bo to są cenne rzeczy. Bardzo serdecznie dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni chcą jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Proszę Radnego Marcina 

Marca. 

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Cieszę się, Panie Prezydencie, że w jednej z odpowiedzi na jedną z interpelacji 

powiedział Pan, że nadal podtrzymuje Pan decyzję odnośnie dofinansowania 

parkingów na ul. Polnej 7A, 7B, tylko tam pojawia się jeden problem, bo tam 

ani Gmina nie jest właścicielem tych gruntów, ani Powiat. Powiat jest, tylko 

przy 7A,  ale tylko w takim małym kawałku, no może 1/3 tego parkingu. Teraz 

się pojawia pytanie, czy nawet przekazując te środki finansowe, Powiat będzie 

mógł inwestować na nie swoim gruncie, bo z tego, co mi wiadomo, raczej nie 

będzie mógł. Tak samo, jak Gmina tez nie może na nie swoim gruncie 

inwestować. Więc pojawia się pytanie, czy nie lepiej się poza Starostwem 

Powiatowy, dogadać ze Wspólnotą, która być może będzie zainteresowana 

przekazaniem tego terenu i zrobieniem, bo rzeczywiście ludziom z 7A i 7B, 

którzy przeszli gehennę, jeżeli chodzi o walkę ze Spółdzielnią Mieszkaniową 

„Hutnik”, należy się to, że tak powiem, „jak psu buda”, przysłowiowa i bardzo 

się cieszę, że Pan Prezydent myśli o tych mieszkańcach. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję, ale ja jestem zdziwiony, że Pan 

chce pomijać Starostwo. Nie można pomijać Starostwa. Jak się chce, to się 

znajdzie rozwiązanie. Ja uważam, że ulica powiatowa, ul. Polna, do której 

przylega ten teren, to wie Pan, nie ma co szukać pretekstu, jak nie zrobić, tylko 

trzeba poszukać, pochylić się nad rozwiązaniem. W związku z powyższym nie 
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pozbawiajmy Powiatu udziału w tej inwestycji. Ja zdziwiony jestem, że Pan 

chce pozbawić Starostwo współudziału. Pan powinien wnioskować, żeby tu się 

pochylić, żebyśmy to wspólnie zrobili, w trzy instytucje: miasto, powiat  

i wspólnota. I taka powinna być, Pan reprezentuje mieszkańców, jest Pan 

codziennie w Starostwie, to w tą stronę trzeba tutaj uderzyć i w tą stronę, jak 

gdyby. 

Radny M. Marzec – Nie jestem codziennie w starostwie, Panie Prezydencie. 

Nie wiem, skąd takie informacje. Natomiast poddałem propozycję, myślę,  

że też skąd inąd słuszną. Dla mnie jest najważniejsze, żeby ten parking 

powstał, a czy to zrobi powiat, miasto, czy – sam, gdybym miał możliwość,  

to bym to sfinansował z własnych środków, ale że nie mam, to tego nie zrobię. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – To ja wnioskuję do pana, żeby Pan tu był 

koordynatorem. Ja podtrzymuję, myślę, że Państwo Radni również 

podtrzymują dobrą wolę i te 150.000, które w zeszłym roku przeznaczyliśmy, 

dalej jesteśmy w stanie przeznaczyć. Proszę się wziąć do pracy, z korzyścią. 

Radny M. Marzec – Pracuję, proszę mi wierzyć. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Radnego Dariusza 

Kaszubę o zabranie głosu. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Dziękuję za odpowiedzi, chyba po raz 

pierwszy od dłuższego czasu, na wszystkie moje interpelacje z sesji. Tym 

razem były trzy, ale dziękuję. Niemniej jednak, w odpowiedzi Pana Prezydenta 

na moje zapytania, znalazło się kilka nieścisłości. Mieszkam w tym mieście, 

odkąd się urodziłem, Panie Prezydencie i gdybym powiedział, że dostrzegam 

wszystko na plus, tak, jak Pan to zasugerował w odpowiedzi na moją 

interpelację, to byłbym chyba w sprzeciwie ze swoim własnym sumieniem. 

Tak nie jest. Tak, jak Pan Kolega Włodek, przepraszam, Radny Sajda, 

wspomniał, takie elementy tego miasta, które były, a już nie są i zostały tylko 

na fotografiach, to tego już nic nie wróci i te wszystkie zmiany nastąpiły  

po tych zmianach wizerunku, które stanowiły o cechach rozpoznawalnych 

naszego miasta są już tylko zachowane właśnie w formie takiej, którą mamy 

okazję utrwalić w sposób cyfrowy, bo – tak, jak mówiliśmy o bramie  

do Starego Zakładu, jak mówiliśmy o bramie do KSZO, czy innych 

charakterystycznych budynkach, których już nie ma, to niestety, gdybym 

powiedział, że się cieszę z takich zmian, które mamy teraz, to znaczy, że wcale 

nie tęsknię za tymi elementami miasta, które były częścią naszej historii.  

Tak nie jest. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze państwo 

chcieliby zabrać głos? Ktoś z Państwa Radnych? Proszę, Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Trzeba być optymistą i patrzeć  

w przyszłość z uśmiechem, z optymizmem. Ja też wolałbym, żeby Gambo 

funkcjonowało i Stary Zakład żeby funkcjonował, ale nie na wszystko my 

mamy wpływ. Także tutaj, myślę, że ta archiwizacja jak najbardziej na tak  



29 
 

i zachęcam do tego konkursu fotograficznego. Życzę Państwu przyjemnych 

wakacji. Dziękuję bardzo 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – To jeszcze nie koniec, Panie 

Prezydencie, sesji. Czy… Radna Ulu! Proszę państwa, czy jeszcze Państwo 

chcecie zabrać głos w tym punkcie naszego porządku obrad. W takim razie, 

myślę, że Pan Prezydent dość szczegółowo odpowiadał na Państwa 

interpelacje. Czy jeszcze Pan Prezydent chciałby glos zabrać? 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Tak, chciałbym za Państwa 

pośrednictwem, Państwa Radnych, Państwa najbliższych zaprosić, w imieniu 

również Miejskiego Centrum Kultury na projekt z budżetu Obywatelskiego, 

świetna inicjatywa – tutaj podziękowania dla Radnego Włodzimierza Steca, bo 

to jego projekt wygrał – kino plenerowe ostrowieckie rusza, Pani Dyrektor 

zaproponowała tutaj ciekawy zestaw projekcji filmowych, zachęcam 

wszystkich Państwa do oglądania tych filmów, od 16 lipca rusza ostrowieckie 

kino. Zapraszam serdecznie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękujemy bardzo za 

zaproszenie.  

 

 

Ad V/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w okresie od 7 czerwca do 29 czerwca 2016 r. (załącznik nr 14  

do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do punktu  

V porządku obrad dzisiejszej sesji, mianowicie sprawozdanie z prac 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w okresie od 7 czerwca do  

29 czerwca 2016 r. Czy Państwo Radni mają uwagi do tego materiału. Nie 

widzę. W takim razie przechodzimy do  kolejnego punktu – Sprawy różne. 

 

 

Ad VI/ Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy w sprawach różnych ktoś 

jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę Radną Ulę Ubę. 

Radna U. Uba – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! 

Pani Prezydent! Szanowni Goście! Istotną sprawę chcę poruszyć. W imieniu 

Klubu KWW Wyborców Jarosława Górczyńskiego, składam wniosek 

formalny o obecność Starosty Ostrowieckiego, ewentualnie przedstawiciela 

Starostwa Powiatowego  w celu, gdy Radni Rady Miasta składają interpelacje  

i zapytania, chcę dodać od siebie, że to miejsce powinien Pan Starosta, czy 

ktoś z Powiatu zająć ze względu tego, że niestety, ale na każdej sesji mamy 

jakieś zapytania do Powiatu. Z tego miejsca bardzo dziękuję i proszę  

o odpowiedź pisemną. Dziękuję. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę o zabranie głosu Radnego 

Dariusza Kaszubę, tak? Zgłosił się Pan do głosu? Proszę bardzo. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję, aczkolwiek nie pamiętam, abym się zgłaszać. 

Będąc wyznaczony do odpowiedzi, skorzystam z tej szansy. Dziękuję bardzo, 

Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Pani Prezydent! 

Wysoka Rado! Zapytać chciałem, czy w punkcie Sprawy różne można 

głosować wnioski formalne, bo tutaj jakiś rozgłos mi się nawarstwił i nie 

jestem pewien, czy możemy coś takiego przeprowadzić. Słyszeliśmy wniosek 

formalny, a mamy punkt Sprawy różne. Ja k to wygląda pod względem 

organizacyjno – prawnym? Bardzo bym prosił o wyjaśnienie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Mamy radcę prawnego na sali? 

Pani Prezydent nam wyjaśni? 

Wiceprezydent Miasta – M. Dębniak  – Tak. Spróbuję, Pani Przewodnicząca. 

Proszę Państwa! Wniosek formalny można złożyć oczywiście w sprawach 

różnych, bo w punkcie wcześniej – interpelacje i zapytania – on powinien  

w zasadzie lepiej być zgłoszony w tym punkcie, ale jeżeli w sprawach różnych 

wniosek formalny, który podlega głosowaniu, to taką procedurę można 

przyjąć. Oczywiście, jeśli on nie wymaga formy uchwały, prawda? 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W takim razie 

przegłosujmy wniosek formalny Koleżanki Uby, która zgłosiła, by ktoś  

z Zarządu Starostwa, ktoś ze Starostwa uczestniczył w obradach naszej sesji. 

Czy poprawnie mówię, Koleżanko Radna? W takim razie… Słucham, Panie 

Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Ja myślę, że wstrzymamy się chwilę jeszcze, bo my – jak to powiedział 

właśnie Pan Radny Sajda, też mówił – wstrzymamy się, bo zapraszamy tutaj, 

Pani Sekretarz wysyła zaproszenia do instytucji naszej na ul. Iłżecką  

z zaproszeniem na sesję Rady Miasta. Może poprosimy, żeby przedstawiciel 

był, bo faktycznie ułatwiłoby to też pracę Państwa Radnych. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Radna Ulu Uba, tak 

podchodzimy do tematu? Wycofujesz Koleżanko ten swój wniosek? 

Radna U. Uba – Jeśli Pan Prezydent uważa taką decyzję, to ja przychylam się. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. W takim razie, 

czy mają Państwo jeszcze inne jakieś tu uwagi, zapytania, w tym punkcie 

porządku obrad? Nie widzę. W takim razie, proszę Państwa, zbliżają się 

wakacje. Chciałabym Państwu życzyć dużo miłego wypoczynku na wakacjach, 

dużo uśmiechu, dużo spokoju. Wypoczywajcie nie tylko w Ostrowcu, gdzie 

kto może, byle tylko z pełnią sił, w zdrowiu i z dobrą kondycją, byśmy się 

spotkali po wakacjach, myślę, że w sierpniu i dalej przystąpili do pracy, bo 

jeszcze trochę zadań przed nami do końca roku zostało. A tymczasem życzę 
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super, super miłego wypoczynku. Wszystkiego najlepszego! I zamykam 

XXXIV sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Sesja Radu Miasta zakończyła się o godz. 16.01 

 

Protokołowały:      Przewodniczyła: 

 

Marta Kamińska     Przewodnicząca Rady Miasta 

Eliza Kaniewska 

Anna Krakowiak          Irena Renduda – Dudek  

  

 
 

 


